

Inhalt Band 46, Heft 3, 2014

	Editorial Aktuelles	Editorial News	65 92
ULRICH DORKA, FLORIAN STRAUB, JÜRGEN TRAUTNER	Windkraft über Wald – kritisch für die Waldschnepfenbalz? Erkenntnisse aus einer Fallstudie in Baden- Württemberg (Nordschwarzwald)	Wind Power above Forest – Courtship of the Woodcock at Risk? Findings from a case study in Baden-Wuerttemberg (Northern Black Forest)	69
CLAUDIA HOLZMANN, JAN THIELE, TILLMANN K. BUTTSCHARDT	Neophyten-Management am Beispiel des Riesen-Bärenklaus Bedingungen erfolgreicher Bekämpfung von <i>Heracleum mantegazzianum</i>	Management of Neophytes – The Example of Giant Hogweed Preconditions for successful control of <i>Heracleum mantegazzianum</i>	79
FRIEDERIKE KASTNER, ROBERT BIEDERMANN, CHRISTIAN VENNE	Extensive Beweidung mit Pferden im Vergleich zur Hüteschafhaltung Auswirkungen auf Heuschrecken und Tagfalter der Sandmagerrasen im Naturschutzgebiet Moosheide (NRW)	Extensive Grazing with Horses in Comparison to Sheep Grazing Impacts on grasshoppers and butterflies on Sandy Dry Grassland in the Nature Reserve “Moosheide”	86
HOLGER BÖHM	Diskussion Honorarverluste mit gravierenden Auswirkungen	Discussion Loss of fees can have serious effects	93
Naturstiftung David	Tagungsberichte Jagd in der Praxis des Nationalen Naturerbes	Conference Reports Hunting in the practice of the National Natural Heritage	94
	Termine	Dates	95
	Buchbesprechungen	Book Reviews	96